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____________________________________________________________________________________________________ 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

Plats och tid Kommunhuset, Storuman 2025-05-13, kl. 8.30-11.30 

       

Beslutande Ulrik Dahlgren (S) ordförande 

 Karin Malmfjord (S) 

 Malin Svensson (C) 

 Ulf Vidman (M)  

 Daniel Johansson (V)   

     

Övriga Maria Mickelsson kommunsekreterare  

 Peter Persson koncernchef 

 Patrik Nilsson administrativ chef, § 39 

 Tim Sehlström mark- och exploateringsingenjör §§ 41-42 

 Helena Löfdahl redovisningsansvarig, § 44 

 Alexander Jonsson utredare, §§ 44-47 

 

    

 

 

 

  

 

 

Utses att justera Ulf Vidman  

 

Justeringens plats och tid Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering finns på  

sista sidan i protokollet.  

 

Underskrifter   Se digitala underskrifter på sista sidan i protokollet. 

                       

Sekreterare Maria Mickelsson  Paragrafer §§ 34-55 

 

  

Ordförande Ulrik Dahlgren  

 

 

Justerare Ulf Vidman 

 

 Bevis om tillkännagivande om justerat protokoll 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

 

Organ                                             Kommunstyrelsens arbetsutskott 

 

Sammanträdesdatum                     2025-05-13 

 

Datum då anslaget sätts upp          2025-05-19    Datum då anslaget tas ned    2025-06-10 

 

Förvaringsplats för protokollet      Kommunstyrelsens kansli 

 

 

Underskrift                                      _________________________________________________ 

                                                        Maria Mickelsson  
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KSAU § 34  KS/2024:618 - 101 

 

Medborgarförslag - Färre fullmäktigeledamöter 
 

Ett medborgarförslag har inkommit om att minska antalet fullmäktigeleda-

möter till det föreskrivna minsta antalet vilket är 21 ledamöter i Storumans 

kommun. Förslagsställaren anger att minskningen av antalet ledamöter 

skulle frigöra resurser som skulle kunna användas till att exempelvis ordna 

skolskjuts för barnen som bor på landsbygden exempelvis barnen i Ankar-

sund. 

 

Bedömning 

Kommunfullmäktige beslutade 2015-06-18 att minska antalet fullmäktige-

ledamöter från 41 till 31 från och med valet 2018. Antalet ledamöter i full-

mäktige hade varit 41 ända från kommunsammanslagningen 1971. 

 

Bedömningen är att förslaget om att minska antalet fullmäktigeledamöter 

behöver beredas av en polisk parlamentarisk grupp. Ett beslut på antalet le-

damöter behöver tas på kommunfullmäktige senast februari 2026 för att 

gälla vid valet samma år. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-05-02. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att sända medborgarförslaget om minskning av antalet fullmäktige-

ledamöter på remiss till de politiska partierna för yttrande senast den  

31 augusti 2025.  

----- 
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KSAU § 35  KS/2024:805 - 018 

 

Medborgarförslag - Gratis tomter i kommunens byar 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagsställaren föreslår att kom-

munens tomter i mellanbygden (Gratianområdet) kan erhållas gratis (eller 

för 1 kr) vid byggnation av bostadshus där man ska bo permanent. Förslags-

ställaren uppger att man i deras byagrupp i samarbete med Slussfors intres-

seförening arbetar för att få fler familjer att flytta till området. Förslaget 

skulle då göra att det blir mer attraktivt att flytta till detta område i kommu-

nen (det finns två tomter i Slussfors som ägs av kommunen). För att det ska 

bli rättvist mot andra byar så skulle dessa regler förstås gälla all glesbygd i 

kommunen. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 202 att överlämna medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har därefter över-

lämnats till mark- och exploateringsingenjören vid tekniska avdelningen för 

tjänsteutlåtande.  

 

Bakgrund 

Tekniska avdelningen säljer tomter och mark i enlighet med följande rikt-

linjer:  

o försäljning av tomter för permanentboende  

o försäljning av obebyggda resttomter  

o kommunala markanvisningar och exploateringsavtal 

 

Tomterna i byarna har idag ett fast kvadratmeterpris om 21 kr/m2. Som  

exempel kostar kommunens två tomter i Slussfors 45 024 respektive  

53 172 kr. 

 

Utredning 

Ett exempel på att sälja gratis tomter är Nordmalings kommun, som 2012 

ville sälja 100 tomter runtom i kommunen för en krona. Resultatet 13 år  

senare blev ingen större inflyttning eller byggnationer på dessa tomter.  

 

När riktlinjerna för försäljning av tomter för permanentboende togs fram, 

granskades riktlinjerna av jurister och lantmätare. En fråga som är väl av-

vägd är då kommunen säljer tomter till självkostnadspris i områden där 

marknadspriset är högre. Enligt konkurrenslagen får inte kommunerna bed-

riva verksamheter/försäljning som bidrar till osund konkurrens.  
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KSAU § 35 

 

Kraven på byggnation, folkbokföring och begränsningar av vidareöverlå-

telse av tomten som ställs vid köp av tomter för permanentboende bedöms 

väga upp den gynnande delen i att sälja till självkostnadspris. Om det är 

rättssäkert att sälja för bara en krona, även med ovan nämnda krav, förblir 

osäkert då det ej prövats av domstol.  

 

Det säger mycket om värdet på marken om kommunen säljer den för en 

krona. Om fastigheter säljs för en krona, blir fastighetsvärderingen låg och 

leder till svårigheter att belåna fastigheter. Fastighetsvärdet för hela områ-

den riskerar att sjunka.  

 

Sammanfattande bedömning 

Det är olämpligt av kommunen att sälja tomter för ”ingenting” och ger fel 

signaler att området är ingenting värt.  

 

Kommunen bör arbeta för attraktivare områden i byarna och tätorterna, som 

exempelvis Solsidan i Storuman. Om fastigheter ligger i attraktiva områden 

med närhet till strand, rekreation, utsikt, stora byggrätter med mera resulte-

rar det i ett högre marknadsvärde. Ett högt marknadsvärde blir en säkerhet 

för bankerna att bevilja lån på fastigheterna. 

 

Gratis tomter antas inte vara den faktor som avgör om någon vill bygga ett 

nytt bostadshus. Då själva husbyggnationen är merparten av kostnaden och 

inte tomtköpet.  

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2025-04-10. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget avslås i sin helhet.  

----- 
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KSAU § 36  KS/2024:218 - 841 

 

Medborgarförslag - Ökning av turism genom förhöjd  

exploatering av Storumans kommuns mångfaldiga och unika 

natur och historia 
 

Ett medborgarförslag har inlämnats om ökning av turism i Storuman genom 

förhöjd exploatering av Storumans kommuns mångfaldiga och unika natur 

och historia. Förslagsställaren anser att kommunen lägger ned mycket 

energi och pengar på vinterturism i Hemavan/Tärnaby. Förslagsställaren 

önskar att kommunen investerar i flera turistattraktioner och vandringsleder 

i Storumans kommun och kommunen reklamerar och förknippar detta mera 

med Storuman. Förslagsställaren vill också att kommunen lyfter fram fler 

historiska platser och sevärdheter. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-04-25 § 48 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till koncernchef för tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning 

Kommunerna är viktiga när det gäller utvecklingen av besöksnäringen i det 

geografiska området. Som huvudman för sophantering, vatten och avlopp 

och annan infrastruktur står kommunerna för investeringar som ofta är av-

görande för en fungerande besöksnäring. Kommunerna är vanligtvis också 

en del i besöksmålet. För att utveckla besöksnäringen behöver kommunen, 

näringslivet och civilsamhället verka tillsammans för att göra kommunen 

attraktiv att besöka.  

 

För kommunens östra del kanaliseras turistinformationen samlat under kon-

ceptet Storuman Lapland. I konceptet finns se & göra, äta & fika, bo, resa 

hit och information om Storuman. Kommunen, näringslivet och civilsam-

hället har ett gemensamt uppdrag utveckla besöksmål och att göra dessa 

kända och tillgängliga för besökare och boende i området. Bedömningen är 

att på en samlad nivå ska vi tillsammans fortsätta göra det under ett gemen-

samt koncept. 

 

Bedömningen är att det förslagsställaren till delar efterfrågar redan är be-

svarad via konceptet Storuman Lapland. Satsningar på bland annat vand-

ringsleder samt besöksmål i kommunens östra del är också är besvarat med 

anledning av de sista årens satsningar inom området. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-04-30. 
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KSAU § 36 – forts.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget anses besvarat. 

----- 
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KSAU § 37  KS/2024:619 - 018 

 

Medborgarförslag - Innehållsförteckning i protokoll 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagsställaren föreslår att en in-

nehållsförteckning läggs till i de protokoll som läggs ut på hemsidan från 

kommunfullmäktige och de olika nämnderna. Förslagsställaren uppger att 

för att veta vad som beslutas inom kommunen måste man i dagsläget scrolla 

igenom hela protokoll. För att medborgare liksom kommunens tjänstemän 

och politiker enklare ska kunna finna specifika beslut vore det bra med en 

innehållsförteckning.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-19 att överlämna medborgarförsla-

get till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har därefter 

överlämnats till kommunsekreteraren för tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning 

Träffar genomförs regelbundet med nämndsekreterarna från de olika för-

valtningarna för att skapa och utveckla gemensamma rutiner för nämndad-

ministrationen. I det arbetet ser man nu över en förändring av protokollens 

utformning och struktur för att de ska vara enhetliga och tydliga och samti-

digt uppfylla kommunallagens krav.  

 

En del i det arbetet är att ta fram en ny gemensam protokollmall med inne-

hållsförteckning. Detta arbete ska vara genomfört under 2025. Bedömning-

en är därför att de sammanträdesprotokoll från kommunfullmäktige, kom-

munstyrelsen och nämnderna som upprättas och publiceras senare under det 

här året per automatik kommer att ha innehållsförteckning i enlighet med 

medborgarförslaget.  

 

Det finns även möjlighet att skapa webbversioner av redan publicerade  

protokoll där innehållsförteckning läggs in i efterhand. Detta givetvis i mån 

av tid och resurser då det innebär en manuell hantering från förvaltningens 

sida.  

 

Beredande organs förslag 

Kommunsekreterare Maria Mickelssons tjänsteutlåtande 2025-05-02.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att medborgarförslaget anses besvarat.  

----- 
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KSAU § 38  KS/2025:353 - 042 

 

Tertialuppföljning januari-april 2025 för kommunstyrelsen 
 

En ekonomisk uppföljning av kommunstyrelsens verksamhet har upprättats 

för perioden januari–april 2025. Kommunstyrelsens budgetram inklusive 

kapitaltjänst uppgår till 145 858 000 kronor 2025. Riktpunkt för de första 

fyra månaderna är 33 procent. Nettokostnaderna för de första fyra månader-

na samt en prognos på nettokostnaderna för helåret har ställts i jämförelse 

med budgetramen.  

 

Nettokostnaderna uppgår till 51 808 000 kronor för perioden januari–april 

och 36 procent av budgetramen är förbrukad. Resultatet ligger 3 procent-

enheter över riktpunkten för perioden och är också 6 procentenheter högre 

än motsvarande period 2024. 

 

Prognosen för helåret är att kommunstyrelsens inte kommer att ha någon 

avvikelse mot tilldelad budgetram 2025. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-05-07. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättad tertialuppföljning för kommunstyrelsen perioden januari-april 

samt prognos för helåret 2025 godkänns. 

----- 
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KSAU § 39  KS/2025:354 - 042 

 

Tertialuppföljning januari-april 2025 för Storumans  

kommun 
 

En ekonomisk uppföljning för kommunen och dess bolag har upprättats för 

perioden januari – april 2025. Uppföljningen innehåller förbrukning till och 

med 30 april jämfört med budget samt prognostiserad förbrukning jämfört 

med budget för hela året. Väsentliga periodiseringar av kostnader och intäk-

ter har gjorts för perioden januari-april. 

 

Kommunen gör en resultatprognos på 14,2 mnkr för 2025 vilket är bättre än 

det budgeterade resultatet. Orsakerna sammanfattas i lägre kostnader för 

avskrivningar, högre intäkter av statsbidrag samtidigt som det görs prognos 

om underskott för omsorgsnämnden och fritids-, kultur- och utbildnings-

nämnden.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2025-05-09.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättad tertialuppföljning för perioden januari-april samt prognos för 

helåret 2025 godkänns 

 

att nämnderna uppmanas att se över verksamheterna för att klara tilldelad 

budgetram 

 

att nämnderna i samband med delårsrapport för 2025 samt verksamhetsplan 

för 2026 ska redovisa vidtagna åtgärder för en ekonomi i balans. 

-----  
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KSAU § 40  KS/2025:190 - 611 

 

Förutsättningar att bibehålla skolorganisation - Slussfors 

skola 
 

Fritids-, kultur och utbildningsnämnden beslutade 2025-02-24  

 

att Slussfors skola under de tre kommande läsåren 2025/2026, 2026/2027 

och 2027/2028 kommer att bibehålla skolorganisationen under förutsättning 

att elevunderlaget inte understiger 10 elever tillsammans i årskurserna F-6. 

 

att om elevunderlaget under två läsår i följd inte når minimigränsen på 10 

elever ska skolenheten avvecklas.  

 

Bakgrund 

Slussfors skola är en F-6 skola. Enligt befintlig statistik kommer  

skolan att ha 21 elever läsåret 2025/2026, 17 elever läsåret 2026/2027 och 

11 elever läsåret 2027/2028. Boende i Slussfors arbetar aktivt för att öka 

invånarantalet i byn. Under dialogmöten som genomfördes under höstter-

minen 2024 framkom önskemål om att ge arbetsro och ett lugn till skolan 

och byborna och inte som nu att känna en oro för att skolan kan komma att 

läggas ner. 

 

Bedömning 

En nedläggning av en hel skolenhet bedöms utifrån tidigare hantering i 

kommunen av liknande ärenden vara ett ärende av principiell beskaffenhet 

och ska beslutas av kommunfullmäktige.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-04-30. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att överlämna ärendet till kommunstyrelsen. 

----- 
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KSAU § 41  KS/2019:1283 - 250  

  KS/2024:555 - 040 

 

Ändring av taxa för försäljning av kommunal mark 
 

Kommunfullmäktige har 2019-11-26 § 126 fastställt gällande taxa för för-

säljning av kommunal mark.  

 

Kommunfullmäktige har 2025-04-22 § beslutat delegera beslutanderätten 

att fastställa denna taxa till kommunstyrelsen. Detta mot bakgrund av att 

tekniska avdelningen ser ett behov av framtida revideringar för att lättare 

anpassa taxan efter rådande fastighetsmarknad och ständigt inkommande 

nya tomtområden och dess prissättning.  

 

Tekniska avdelningen har sett över gällande markpriser och föreslår flerta-

let ändringar: 

  

o Fasta priser för handelsändamål i Hemavan och Tärnaby tas bort då 

områden bör prissättas separat för att minst återspegla marknadsvär-

det.  

 

o Fasta priser för handel- och industriändamål i Storuman tas bort då 

områden bör prissättas separat för att minst återspegla marknadsvär-

det. 

 

o I Högstaby har alla tomter sålts till respektive arrendator och nu åter-

står bara en obebyggd tomt utan arrendator. Kommunstyrelsen har ti-

digare beslutat att sälja tomten via anbudsförfarande. Posten tas såle-

des bort från taxan. 

 

o Det fasta priset på 20 kr/m2 för ”mark för industriändamål” speglar 

inte verklighetens priser och tas bort. 

 

o Fastställda markpriser för Ackjaspåret i Hemavan enligt kommun-

fullmäktiges beslut 2021-02-16 § 12 läggs till i taxan. 

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2025-04-10. 
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KSAU § 41 – forts. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att upprättat förslag för ändrad taxa för försäljning av kommunal mark fast-

ställs att gälla från och med 2025-06-01 

 

att den nya taxan ersätter taxa för försäljning av kommunal mark fastställd 

av kommunfullmäktige 2019-11-26 § 126 

 

att taxan för försäljning av kommunal mark fortsättningsvis ska ingå som 

en del i kommunstyrelsens samlade taxor och avgifter som fastställs årsvis  

 

att kommunstyrelsens taxor och avgifter för 2025 uppdateras med den nya 

fastställda taxan för försäljning av kommunal mark.  

----- 
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KSAU § 42  KS/2025:207 - 253 

 

Markförsäljning - Vallnäs 1:135 (Norra industri) 
 

En köpare har intresse att förvärva cirka 23 745 m2 mark av fastigheten 

Vallnäs 1:135 (området Norra industri i Storuman). 

 

Enligt gällande taxa ska priset för varje nytt industriområde beslutas sepa-

rat. Markpriset ska täcka kostnader för detaljplan, arkeologisk undersök-

ning, avverkning, projektering inkl. geoteknik, anläggningskostnader för in-

frastruktur, inköp av mark, lantmäterikostnader samt personalkostnader. 

 

Den del av marken (cirka 18 345 m2) som är detaljplanerad som industri-

mark föreslås säljas för 86 kr/m2.  

 

Den del av marken (cirka 5 400 m2) som är detaljplanerad som naturmark 

eller ej byggbar mark (prickmark) föreslås säljas för 15 kr/m2. Priset hämtas 

från kommunens liknande köp och försäljningar.  

 

Kommunens kvarvarande industrimark på Norra industri uppgår därefter till 

cirka 13 000 m2, vilket är tillräckligt stort för två industrifastigheter.  

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2025-04-10.  

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att del av fastigheten Vallnäs 1:135 vid Norra industri säljs enligt mark- och 

exploateringsingenjörens förslag.  

----- 
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KSAU § 43  KS/2025:113 - 107 

 

Budget 2026 - Södra Lapplands Gymnasieförbund 
 

Från och med 2025 ligger gymnasieverksamheten inom kommunstyrelsens 

verksamhetsområde. Budgeten är överförd från fritid-, kultur- och utbild-

ningsnämnden till kommunstyrelsen. 

 

Budgeten fördelas mellan Vilhelmina och Storumans kommuner utifrån  

antalet invånare i gymnasieålder. Enligt förbundsordningen ska budgeten 

baseras på en elevpeng. 

 

För 2025 beslutades om elevpeng uppgående till 231 408 kronor per invå-

nare i gymnasieålder. Antalet invånare i gymnasieålder uppgick i januari 

2024 till 196 och budgeten beslutades till 45 356 000 kronor 2025. 

 

Begäran 

Södra Lapplands Gymnasieförbund har begärt en elevpeng på 249 236 kro-

nor per invånare i gymnasieålder 2026. Antalet invånare i gymnasieålder 

uppgick 2025 till 211 och budgetbegäran är då 52 589 000 kronor. 

 

Bedömning 

Enligt förbundsordningen ska budgeten mellan kommunerna fördelas per 

invånare i gymnasieålder vilket innebär en ökad kostnad för Storumans 

kommun när antalet ökar med 15 individer. Kommunstyrelsen har fått en 

uppräkning av budgetramen med en procent 2026. Elevpengen skulle med 

en uppräkning med en procent bli 233 722 kronor 2026. Storumans kom-

muns budget för gymnasieförbundet skulle då totalt bli 49 315 000 kronor 

vilket är 3 274 000 kronor lägre än gymnasieförbundets begäran men 

3 959 000 högre än budgeten 2025. 

 

Storumans kommun och Vilhelmina kommun behöver fatta beslut om 

samma nivå på elevpengen. Bedömningen är att gymnasieverksamheten 

fortsatt behöver effektiviseras. Gymnasieverksamheten i Storumans kom-

mun har redan 2023 en nettokostnadsavvikelse på ca 12 mnkr, det vill säga 

kommunens gymnasieverksamhet kostar 12 mnkr mer än referenskostna-

den. Förslaget från gymnasieförbundet innebär en uppräkning med elev-

pengen med 16 procent vilket inte tyder på en inriktning att effektivisera 

verksamheten och minska nettokostnadsavvikelsen mot referenskostnaden 

vad gymnasieverksamheten borde kosta. 
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KSAU § 43 – forts. 

 

I ett första förslag på elevpengens nivå var förvaltningarna i Storumans och 

Vilhelmina kommuner överens om en uppräkning med en procent och elev-

pengen skulle då uppgå till 233 722 kronor 2026. Vilhelmina kommun har 

därefter aviserat om fortsatt överläggning med Storumans kommun om 

elevpengens nivå.   

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-04-30.  

 

Arbetsutskottet föreslår  

 

att Södra Lapplands Gymnasieförbunds begäran om budget för 2026 avslås 

 

att elevpengen 2026 föreslås till Vilhelmina kommun vara 233 722 kronor 

per invånare i gymnasieålder. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att, innan elevpeng och Storumans kommuns budget för Södra Lapplands 

Gymnasieförbund fastställs, uppdra till presidiet att genomföra överlägg-

ningar med Vilhelmina kommun om skrivelse till Södra Lapplands  

Gymnasieförbund om översyn av förbundets verksamhet, kostnader och en 

mera förutsägbar hantering av budgetarbetet i framtiden.  

----- 
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KSAU § 44  KS/2025:352 - 981 

 

Bidrag ur medel för attraktivitetshöjande utvecklingsinsatser 

2025 
 

Kommunstyrelsen har för år 2025 avsatt 500 000 kronor för attraktivitets-

höjande utvecklingsinsatser.  

 

Gällande riktlinjer för ansökningar ur och fördelning av medlen, beslutade 

av kommunstyrelsen 2023-12-19 § 213, innebär bland annat följande:  

 

o Insatserna ska kunna komma alla kommuninvånare till del och även i 

möjligaste mån höja attraktiviteten för besökare till kommunen.  

o Föreningar och kommunala verksamheter kan söka bidrag för insat-

serna men även andra parter som t.ex. ekonomiska föreningar, om 

det inte innebär gynnande av enskild och att alla andra kriterier.   

o Utlysning av medlen sker normalt två gånger per år, primärt en gång 

på våren och en kompletterande på hösten om det finns kvarstående 

medel att fördela.  

 

Den primära utlysningsperioden för 2025 har pågått under perioden 1 mars-

30 april.  

 

Ansökningarna har med riktlinjerna som grund beretts av de handläggare 

inom kommunstyrelseförvaltningen som också bereder ansökningar om för-

eningsbidrag ur bygdemedel. Ansökningarna har sammanställts i en för-

teckning som kommer att kompletteras med förslag till beslut som redovi-

sas vid arbetsutskottets sammanträde. 

 

Beredande organs förslag 

Kommunsekreterare Maria Mickelssons tjänsteutlåtande 2025-05-02. 

 

Arbetsutskottet föreslår 

 

att bidrag ur 2025 års medel för attraktivitetshöjande utvecklingsinsatser 

beviljas enligt följande: 

 

Sökande 

Ärendebeteckning 

 

Projekt/ändamål 

 

 

Beviljat  

belopp 

(kr) 

Storumans kommun/ 

Storuman Fritid  

KS/2025:62  

Cafékvällar 2025 

 

  

24 500 
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KSAU § 44 – forts.  

 

Sökande 

Ärendebeteckning 

  

Projekt/ändamål 

 

  

Beviljat  

belopp 

(kr) 

Idafonden  

KS/2025:66 

Dans för bättre hälsa 

  

40 600 

  
Storumans kommun/ 

Biblioteket Tärnaby 

KS/2025:76 

Mötesplats Folkan 

 

  

38 000 

 

  
Inlandskult  

KS/2025:129 

Inlandsbanefestivalen 2025 

  

6 000 

  
Kulturakademin 

KS/2025:147 

Ungdomskulturaktiviteter 

  

90 000 

  
Storumans kommun/ 

Folkhälsosamordnaren 

KS/2025:162 

Synlig fältverksamhet IFO 

 

  

45 000 

 

  
Storumans kommun/ 

Folkhälsosamordnaren 

KS/2025:163 

Föreläsningar om psykisk hälsa 

cafékvällar 2025  

30 000 

 

  
Storumans kommun/ 

Skolsociala teamet 

KS/2025:167 

Aktiviteter för ökad skolnärvaro 

 

  

40 000 

 

  
Storumans kommun/ 

Skytteanska skolan  

KS/2025:168 

Rastaktivitet 

 

  

10 000 

 

  
Storumans kommun/ 

Vallnässkolan  

KS/2025:273 

Rastkul 3.0 

 

  

10 000 

 

  
Gunnarns IK  

KS/2025:290 

Discgolfkorgar 

  

21 000 

  
Tärna IK Fjällvinden  

KS/2025:293 

Utrustning för live-sändning av 

idrottsevenemang 

24 579 

  
Gunnarns intresse-

förening  

KS/2025:344 

Discobelysning 

 

  

3 380 

 

  
Storumans kommun/ 

Vallnässkolan  

4-6  

KS/2025:346 

En attraktivare skolgård 

 

 

  

30 000 
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KSAU § 44 – forts.   

 

Sökande 

Ärendebeteckning 

  

Projekt/ändamål 

 

  

Beviljat  

belopp 

(kr) 

Södra Lapplands  

Gymnasieförbund/ 

Luspengymnasiet  

KS/2025:347 

”Hur får vi ungdomar att stanna i 

kommunen 3” 

 

  

5 000 

 

 

  
Södra Lapplands 

Gymnasieförbund/ 

Luspengymnasiet 

KS/2025:348 

Uppfräschning av lokaler på 

Luspengymnasiet – del av  

 

 

25 283 

 

 

 

Tärna IK Fjällvinden 

KS/2025: 359 

  

Barn- och ungdomsaktiviteter på 

Udden i samband med Gräns-

handelsmarknaden 

30 000 

 

  
Storumans kommun/ 

Fritidsbanken 

KS/2025:358  

Uppstart av Fritidsbankens verk-

samhet 

  

26 658 

 

  
 

att följande ansökningar avslås: 

 

Sökande 

Ärendebeteckning 

Projekt/ändamål 

 

Sökt  

belopp 

(kr) 

Storumans kommun/ 

Kommunbiblioteket 

KS/2025:30 

Stöldsäkra montrar för utställ-

ningar 

 

40 000 

 

 

Storumans kommun/ 

Folkhälsosamordnaren 

KS/2025:296 

Kunskapshöjande föreläsning 

SHEDO – ätstörning och själv-

skadeproblematik 

68 000 

 

 

Södra Lapplands  

gymnasieförbund/ 

Luspengymnasiet  

KS/2025:348 

Uppfräschning av lokaler på 

Luspengymnasiet – del av 

 

 

39 717 

 

 

 

 

att ingen extra utlysning genomförs under hösten då tillgängliga medel  

redan fördelats vid den primära utlysningen.  

----- 
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KSAU § 45  KS/2025:332 - 060 

 

Ansökan om projektstöd - Cykelsatsning i Hemavan  

(Föreningen Hemavan Projektutveckling) 
 

Föreningen Hemavan Projektutveckling har 2025-04-25 inkommit med  

ansökan om finansiering till ett projekt för utveckling av cykelsatsning i 

Hemavan. Sökt belopp är 300 000 kr. 

 

Projektbeskrivning 

Hemavan har en unik fjällmiljö med stora möjligheter till ett aktivt liv nära 

naturen. Trots detta saknas ett samlat, tillgängligt och inkluderande utbud 

av aktiviteter under sommarhalvåret. Området är i dag starkt säsongspräg-

lat, vilket bidrar till begränsade arbetstillfällen och en stagnerande befolk-

ningsutveckling. För att skapa ett långsiktigt hållbart samhälle behövs fler 

aktiviteter som stärker livskvaliteten för dem som bor i området och samti-

digt gör fjällnaturen mer tillgänglig för fler – året runt. I kommunens nylig-

en upprättade Friluftsplan (2024) framgår det också att efterfrågan på cyk-

ling är stor bland ortsborna. Projektet är även ett nästa steg utifrån de slut-

satser och rekommendationer som lyfts i två rapporter från de projekt som 

kommunen tidigare bedrivit kring ledutveckling: 

o Förstudie ledutveckling Hemavan Tärnaby (2023) 

o Slutrapport Organisering sommar- och vinterleder i HT (2023/2024) 

 

Projektets huvudaktiviteter: 

o Dialog och samverkan med boende, föreningar, markägare och andra 

samhällsaktörer för att förankra projektet lokalt. 

o Utredning av organisation och förvaltning: Hur ledsystemet kan dri-

vas, finansieras och utvecklas långsiktigt. Utreda möjlighet till finan-

siering för investeringar via offentliga projektmedel. 

o Gestaltning och kommunikation: Utveckling av grafisk profil, bud-

skap och säljmaterial för att synliggöra nyttan och attrahera stöd. Dia-

loger och införsäljning för att knyta till sig samarbetspartners och 

sponsorer. 

o Handlingsplan med arbetsbeskrivningar för insatser på kort och på 

lång sikt. 

 

Projektperiod 

Januari 2024 – december 2024. 

 

Kostnadsbudget 

Konsultarvoden  300 000 kr 

(varav 200 000 för projektledning och 100 000 för gestaltning) 
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KSAU § 45 – forts.  

 

Aktiviteter 

Dialog & samverkan 

Möten, dialoger och kontinuerlig kontakt med boende, föreningar, markä-

gare och andra intressenter för att förankra projektet. 90 timmar. 

Utredning av organisation & förvaltning 

Analys av möjliga organisationsformer, finansieringsmodeller och juridiska 

strukturer inkl. kontakter med kommunen, markägare etc. Administration 

och uppföljningar. 80 timmar  

Gestaltning & kommunikation 

Framtagning av grafisk profil, budskap, kommunikationsstrategi och sälj-

material (t.ex. presentationer, infopaket, insäljande innehåll). 125 timmar. 

Handlingsplan & strukturering av nästa steg 

Skapande av arbetsplaner, budgetskisser, tidplan och konkreta förslag på 

investeringar, avtal och framtida organisation. 80 timmar. 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för projekt. Bered-

ningsgruppen är positivt inställd till ansökan. Gruppen vill påpeka att det 

redan idag pågår vissa kontakter med kommunen kring arrende av delar av 

kommunal mark som kan komma att användas för denna cykelsatsning. 

Samtidigt är föreningen relativt nybildad och har även sökt ett annat relativt 

omfattande projekt (Året runt-aktiviteter i Hemavan, KS/2025:336) och det 

vore kanske därför rimligt att välja ett av dessa två projekt att börja med. 

 

Kommunledningsgruppen har vid sammanträde 2025-05-12 tillstyrkt pro-

jektet. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-30.  

 

Vid sammanträdet noteras att projekttiden angetts till januari 2024-

december 2024 vilket är felaktigt.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 300 000 kr ur bygdemedel avsatta för näringslivs-

främjande åtgärder och medfinansiering av projekt år 2025 

 

att fastställa projekttiden till 2025-02-01—2026-01-31. 

----- 
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KSAU § 46  KS/2025:336 - 060 

 

Ansökan om projektstöd - Året runt-aktiviteter i Hemavan 

(Föreningen Hemavan Projektutveckling) 
 

Föreningen Hemavan Projektutveckling har 2025-04-25 inkommit med  

ansökan om finansiering till ett projekt för utveckling av samverkan för året 

runt-aktiviteter i Hemavan. Sökt belopp är 200 000 kr. 

 

Projektbeskrivning 

Förstudien drivs av föreningen Hemavan Projektutveckling, som med stöd 

av extern konsult ska samordna arbetet i nära dialog med föreningsliv, nä-

ringsliv, kommunala aktörer och andra relevanta intressenter. 

 

Fokusområden i förstudien: 

o Behovskartläggning: Genom dialoger samlas kunskap om invånares, 

föreningars, företags och besökares behov och önskemål kring inom-

husaktiviteter och mötesplatser. 

o Samverkans- och organisationsformer: Olika modeller för framtida 

organisering undersöks – till exempel föreningsdrift, samägda initiativ, 

samverkansföreningar eller offentlig-privat samverkan. 

o Kartläggning av finansieringsmöjligheter: Ett särskilt fokus ligger på 

att identifiera relevanta finansieringsvägar för både investeringar och 

drift. Det innefattar: 

o Olika typer av projektstöd med offentliga medel (t. ex. från kommun, 

region, statliga myndigheter, EU-program) 

o Stödformer för föreningar och privata aktörer 

o Möjliga kombinationer av offentliga och privata insatser 

o Målbild och handlingsplan: Projektet ska mynna ut i en gemensam 

målbild och en konkret handlingsplan som visar vägen framåt – inklu-

sive tydliga förslag på hur finansiering kan säkras för olika scenarier. 

 

Projektperiod 

Januari 2024-december 2024. 

 

Kostnadsbudget 

Konsultarvoden, projektledning/utredningar  200 000 kr 
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KSAU § 46 – forts.  

 

Aktiviteter 

Dialog & behovsanalys 

Möten, intervjuer och andra kontakter med invånare, föreningar, företag  

och andra intressenter för att kartlägga behov och efterfrågan året runt. 90 

timmar 

Organisering & samverkansformer 

Analys av möjliga modeller för organisering, samverkan och långsiktig för-

valtning. Inkluderar kontakt med kommun, föreningsliv och näringsliv. 80 

timmar 

Finansiering & handlingsplan 

Kartläggning av finansieringslösningar med fördelning mellan eget kapital, 

samarbetsavtal och projektstöd. 80 timmar 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats i kommunens beredningsgrupp för projekt. Bered-

ningsgruppen är positivt inställd till ansökan och anser att målsättningarna 

är angelägna. Samtidigt är föreningen relativt nybildad och har även sökt ett 

annat relativt omfattande projekt (Cykelsatsning i Hemavan, KS/2025:332) 

och det vore kanske därför rimligt att välja ett av dessa två projekt att börja 

med. 

 

Kommunledningsgruppen har behandlat ansökan 2025-05-12. Vid behand-

lingen kunde enighet inte uppnås om ansökan ska tillstyrkas eller avstyrkas.  

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-29. 

 

Vid sammanträdet noteras att projekttiden angetts till januari 2024-

december 2024 vilket är felaktigt.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan om projektstöd med 200 000 kr ur bygdemedel avsatta 

för näringslivsfrämjande åtgärder och medfinansiering av projekt år 2025 

 

att fastställa projekttiden till 2025-05-01-2026-04-30. 

----- 
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KSAU § 47  KS/2025:263 – 980 

 

Ansökan om bidrag ur bygdemedel för evenemangsutveckling 

- Gränshandelsmarknaden 2025 (Tärna IK Fjällvinden) 
 

Tärna IK Fjällvinden har 2025-04-01 (med komplettering 2025-04-08) in-

kommit med ansökan om bidrag ur bygdemedel avsatta för evenemangsut-

veckling för Gränshandelsmarknaden 2025. Totalt sökt belopp är 100 000 

kr. 

 

Marknaden planeras till den 25–26 juli och med anledning av att det är  

80 år sedan det andra världskriget avslutades ska temat vara freden, med 

anknytning till Norge som påverkades på ett ännu mycket starkare sätt av 

kriget. 

 

Kostnadsbeskrivning i ansökan 

Shuttlebuss 25 000 kr 

Marknadsföring 16 000 kr 

Bajamaja 9 000 kr 

Extra personal jour/el 35 000 kr 

Inköp av material och transport 10 000 kr 

Licenser, tillstånd, försäkring 5 000 kr 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats av kommunens beredningsgrupp för bygdemedel. 

Beredningsgruppen anser att marknaden är ett viktigt evenemang för områ-

det och kommunen. Samtidigt är de sökta kostnaderna inte tydligt kopplade 

till något tydligt utvecklingsperspektiv. Gruppen bedömer också att den 

uppskattade kostnaden för elektrikerjour (totalt angiven till 40 000 kr) är 

väldigt högt beräknad. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-29. 

 

Beredningsgruppens förslag 

 

att ansökan beviljas med 56 000 kr (för kostnadsposterna shuttlebuss, 

marknadsföring, inköp av material och transport, samt licenser, tillstånd, 

försäkring) ur bygdemedel avsatta för evenemangsutveckling för år 2025.  

 

Yrkande 

Ulf Vidman (M) yrkar att ansökan beviljas i sin helhet med totalt sökt  

belopp 100 000 kr.  
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KS § 47 – forts.  

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på beredningsgruppens förslag och Ulf  

Vidmans ändringsyrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt änd-

ringsyrkandet. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 100 000 kr ur bygdemedel avsatta för evene-

mangsutveckling för år 2025.  

----- 
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KSAU § 48  KS/2025:309 - 980 

 

Ansökan om bidrag ur bygdemedel för evenemangsutveckling 

- Kvällsföreläsning "Aldrig släppa taget" 
 

Kommunstyrelseförvaltningen har via folkhälsosamordnaren inkommit med 

ansökan ur bygdemedel avsatta för evenemangsutveckling för en kvälls-

föreläsning om hur det är att leva med psykisk ohälsa. Föreläsningen ska 

hållas av Frida och Tilda Boisen och evenemanget planeras till vecka 45 

som är den så kallade Psykeveckan. Sökt belopp är 70 000 kr. 

 

Kostnadsbeskrivning i ansökan 

Flyg 2 personer 7 500 kr 

Hyrbil 2 dygn 5 000 kr 

Boende 2 nätter, 2 pers. 3 500 kr 

Föreläsning + workshop 45 000 kr 

Lokalhyra Folkets hus 4 000 kr 

Webbsändning Våra filmer 5 000 kr 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats av kommunens beredningsgrupp för bygdemedel.  

Gruppen anser att ansökan bör tillstyrkas. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-29. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 70 000 kr ur bygdemedel avsatta för evenemangs-

utveckling för år 2025. 

----- 
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KSAU § 49  KS/2025:291 - 980 

 

Ansökan om bidrag ur bygdemedel för evenemangsutveckling 

- Språk- och kulturevenemang vid VSS 60-årsjubileum 

(Vadtejen Saemieh Sijte) 
 

Vadtejen Saemiej Sijte (VSS) har 2025-04-11 inkommit med ansökan om 

bidrag ur bygdemedel avsatta för evenemangsutveckling gällande ett språk- 

och kulturevenemang vid föreningens 60-årsjubileum. Jubileet ska hållas 

den 31 juli – 3 augusti. 

 

Föreningen Vadtejen Saemiej Sijte bildades 1965 under namnet De diffe-

rentierade samernas Storumangrupp (DDSS). Många samer var oroliga för 

att man skulle komma att förlora sina samiska rättigheter i och med änd-

ringar i renbeteslagen. Gruppen gjorde viktiga insatser under följande år för 

att värna och stärka olika samiska gruppers rättigheter. 

 

Kostnadsbeskrivning i ansökan 

Konsert med Sara Ajnnak (tre musiker) 40 000 kr 

Resor och logi  10 000 kr 

Jojk och sånguppträdande med Sara Hermansson 20 000 kr 

 

Bedömning 

Ansökan har behandlats av kommunens beredningsgrupp för bygdemedel. 

Gruppen anser att ansökan bör tillstyrkas.  

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-29. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan med 70 000 kr ur bygdemedel avsatta för evenemangs-

utveckling för år 2025. 

----- 
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KSAU § 50  KS/2025:292 - 060 

 

Ansökan om minoritetsspråkmedel - Språk- och kultur-

evenemang, Storumangruppen/VSS 60-årsjubileum  

(Vadtejen Saemiej Sijte) 
 

Vadtejen Saemiej Sijte har 2025-04-11 inkommit med ansökan om minori-

tetsspråkmedel för rubricerat evenemang. Ansökan gäller totalt 35 000 kr ur 

minoritetsspråkmedel. 

 

Bakgrund 

Föreningen Vadtejen Saemiej Sijte (VSS) bildades 1965 under namnet De 

differentierade samernas Storumangrupp (DDSS). Många samer var oroliga 

för att man skulle komma att förlora sina samiska rättigheter i och med änd-

ringar i renbeteslagen från 1928. Genom den lagen hade flera samegrupper 

(bland annat fiskesamer) förlorat sina möjligheter att utöva sina traditionella 

näringar och förlorat sitt medlemskap i det som då var lappbyn. Lappskatte-

landen förlorade sin betydelse för den enskilde då de kom att administreras 

av lappbyn och statens företrädare, lappfogden. 

 

DDSS, som kom att kallas Storumangruppen, försökte påverka de politiska 

företrädarna genom resolutioner och skrivelser. I dessa framförde man oro 

för att kommande rennäringslag skulle komma att splittra samerna genom 

att en stor del av samerna skulle ställas utanför. Under åren anordnades Sto-

rumankonferenserna, då viktiga politiska frågor debatterades och resolut-

ioner antogs. De samiska pionjärerna, däribland Elsa Laula, Torkel Tomas-

son, Hands-Magnus Nilsson och Andreas Wilks, är grunden för föreningens 

ideologi och kulturarv. 

 

Föreningen firar nu alltså 60 år och föregångarna ska uppmärksammas ge-

nom föreläsningar och teaterföreställning. Mikael Niemi har skrivit manus 

till en ny teaterföreställning och det svenska språket i repliker kommer att 

översättas till sydsamiska. Elsa Laulas tal "Inför lif eller död" ska uppföras 

helt på samiska. Flera föreläsningar ska också genomföras. 

 

Kostnader enligt ansökan 

Föreläsning av Tomas Colbengtsson 10 000 kr 

Affischer, tryck och spridning 10 000 kr 

Skådespelarnas resor och logi 15 000 kr 
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Bedömning 

Ansökan har behandlats vid sammanträde i samrådsgruppen för samiskt 

förvaltningsområde i Storumans kommun 2025-05-06. Samrådsgruppen  

föreslår att ansökan beviljas med 15 000 kr.  

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-30.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att bevilja ansökan i sin helhet med totalt 35 000 kr ur statsbidraget för  

samiskt förvaltningsområde för år 2025 (verksamhet 9209).  

----- 
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KSAU § 51  KS/2025:285 - 000 

 

Förslag till beslut och skötselplan för naturreservatet  

Gråtanliden i Storumans kommun 
 

Länsstyrelsen har i föreläggande daterat 2025-04-10 översänt förslag till  

beslut och skötselplan för naturreservatet Gråtanliden i Storumans kommun. 

 

Länsstyrelsen förelägger sakägare att yttra sig över förslaget samt önskar 

övriga myndigheters, organisationers och enskilda personers synpunkter på 

förslaget. Läns-styrelsen är också intresserad av att få ytterligare kunskap 

om områdets natur, kultur och friluftsvärden.  

 

Yttrande ska vara länsstyrelsen tillhanda senast den 15 maj 2025.  

 

Bakgrund 

Naturvärdena inom Gråtanlidens naturreservat blev kända år 2020 och  

består av gamla grandominerande naturskogar.  

 

Motivet för skyddet är att bevara områdets natur- och friluftsvärden och 

motverka exploatering. 

 

Marken ägs av Naturvårdsverket.  

 

Länsstyrelsen bedömer att förslaget till naturreservat inte strider mot kom-

munens markanvändningsplanering eller andra allmänna intressen. 

 

Ärendet har överlämnats till stabschefen för tjänsteutlåtande och bedöm-

ning. 

 

Stabschefens tjänsteutlåtande och bedömning 

Området Gråtanliden är lokaliserat på kommungränsen mellan Norrberg  

(Storumans kommun) och Norra Tresund (Vilhelmina kommun). 

 

Inom området finns naturvärden som gammal barrskog som länsstyrelsen 

bedömer har ett bevarandevärde. Vidare bedömer de att förslaget till natur-

reservat inte strider mot kommunens markanvändningsplanering eller andra 

allmänna intressen.  

 

Storumans kommun har i dagsläget en hög andel naturreservat i förhållande 

till andra kommuner. Inom kommunens finns många naturreservat och 

andra skyddade områden varav Vindelfjällens naturreservat är störst.  
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Stora arealer naturskydd med skötselplaner kräver stora resurser, anslagen 

till naturvård minskar och arealerna ökar och idag finns ett fåtal medarbe-

tare som utför naturbevakning. 

 

I kommunens översiktsplan finns inte Gråtanliden utpekat som lämpligt för 

vindbruk men det har funnits långt framskridna planer på vindbruk på plat-

sen som aldrig realiserades.  

 

Skogsbruk är en viktig näring i kommunen. Äldre fjällnära skog kan dock 

svårligen avverkas och de som ansöker om avverkning nekas ofta tillstånd. 

Kommunen är ägare av en omlastningsterminal som uppförts med syfte att 

underlätta rationell hantering för skogsbruket, den fordrar ett råvaruutbud. 

Friluftsliv, jakt och fiske är viktigt för kommunen, våra invånare och våra 

besökare. Fina vandringsleder, skoterleder, stugor, rastplatser är det väglösa 

landets infrastruktur. Det är därför viktigt att områden förblir tillgängliga 

och att skötselåtgärder för friluftsliv genomförs med avseende på informat-

ion och underhåll av befintliga och nya anläggningar.  

 

Den samlade bedömningen är att det finns få motstridiga intressen. Det 

finns inget särskilt utpekat i annat kommunalt dokument eller beslut som 

säger att det vore olämpligt, varför rekommendationen är att förslaget till-

styrks.  

 

Beredande organs förslag 

Stabschef Jimmy Lindbergs tjänsteutlåtande 2025-05-06.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till länsstyrelsen i enlighet med stabschefens tjänsteutlå-

tande och bedömning.  

----- 
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KSAU § 52  KS/2025:92 - 000 

 

Remiss - Promemorian Kontantutredningen 
 

Finansdepartementet har i remiss daterad 2025-02-19 gett Storumans kom-

mun möjlighet att lämna yttrande över Promemorian Kontantutredningen.  

 

Yttrande ska ha inkommit till departementet senast 19 maj 2025.  

 

Ärendet har överlämnats till koncernchefen.  

 

Utredningens direktiv fastställer att det ska undersökas vilka möjligheter 

som finns att föreslå lagstiftning för att kunna betala med kontanter i  

Sverige, och i synnerhet för livsnödvändiga varor såsom livsmedel och 

drivmedel. För att göra det ska utredningen undersöka hur kontanter an-

vänds och vilka förutsättningar som finns för att genomföra betalningar 

med dem. Direktiven ger också utrymme att föreslå åtgärder inom andra 

områden för att förbättra funktionen för kontanter som betalmedel i Sverige.  

 

Inom ramen för utredningens arbete har tre huvudsakliga områden identifie-

rats där förslag om åtgärder är lämpliga. De tre områdena är kontantaccep-

tens, infrastrukturen för kontanter och statens roll. 

 

Förslag till yttrande har upprättats.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-05-07. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till Finansdepartementet enligt upprättat förslag.  

----- 
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KSAU § 53  KS/2025:127 - 000 

 

Remiss - Trafikverkets rapport Ökat regionalt inflytande  

avseende flyglinjer med allmän trafikplikt 
 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har i remiss daterad  

2025-02-27 inbjudit Storumans kommun att inkomma med synpunkter på 

rubricerad rapport.  

 

Yttrande ska ha inkommit till departementet senast den 30 maj 2025.  

 

Sammanfattning av rapporten 

Regeringens uppdrag till Trafikverket innebär att kommuner och regioner 

ska ges ett ökat inflytande vad gäller flyglinjer med allmän trafikplikt på två 

sätt; dels genom möjlighet att utöka kraven i den allmänna trafikplikten för 

de statliga linjerna, dels genom möjlighet att införa allmän trafikplikt på yt-

terligare, icke-statliga, linjer. Några av de grundläggande förutsättningarna i 

uppdraget är att kommuner och regioner ska ta fullt kostnadsansvar för det 

kompletterande utbudet och att hanteringen ska vara förenlig med EU:s 

lufttrafikförordning. 

 

Trafikverkets förslag innebär att kommuner och regioners ökade inflytande 

avseende den allmänna trafikplikten hanteras i två separata processer: 

 

1. Om en kommun/region har behov av att utöka kraven i trafikplikten 

för det statliga utbudet av flyglinjer utöver statens grundutbud, exem-

pelvis i form av fler stolar eller turer, hanteras detta inom ramen för 

Trafikverkets ordinarie utredningsprocess. Kommunen/regionen kan i 

samband med Trafikverkets remissförfarande avseende utredningen 

ansöka om utökade krav. Utökningen måste vara förenlig med EU:s 

lufttrafikförordning och får inte medföra negativ påverkan på det stat-

liga utbudet av flyglinjer. 

 

2. Om en kommun/region har behov av att införa allmän trafikplikt på 

ytterligare, icke-statliga, flyglinjer så föreslås att detta inte knyts till 

Trafikverkets ordinarie utredningsprocess. Detta föreslås i stället att 

hanteras löpande när kommunen/regionen bedömer att behov uppstår. 

Trafikverket föreslår att beslut om allmän trafikplikt fattas av Trafik-

verket även för dessa linjer. Kommuner och regioner ges befogenheter 

att själva upphandla och ingå avtal om trafik, vilket är väl i linje med 

grundförutsättningen för uppdraget att kommuner/regioner ska ta fullt 

kostnadsansvar. 
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Förslag till yttrande från Storumans kommun 

Ett förslag till yttrande har upprättats. Huvudsakliga synpunkter i yttrandet 

är: 

− Att kommunerna på egen bekostnad får möjlighet att ”utöka sin be-

ställning” inom trafikplikten på befintliga linjer får inte leda till att 

staten på sikt minskar behovsbedömningen av det grundläggande tra-

fikutbudet för att på så sätt skjuta över kostnader på kommunerna. 

 

− I de fall kommuner eller regioner beslutar att inordna ”egna” linjer ge-

nom att belägga nya linjer med trafikplikt är det av största vikt att ut-

reda och klarlägga att dessa nya linjer inte riskerar att konkurrera med 

befintliga linjer på andra flygplatser eller inkräkta på andra flygplat-

sers upptagningsområde. Annars skulle detta kunna leda till en situat-

ion där regionala flygplatser använder detta som ett verktyg för att 

stärka sin ställning gentemot närliggande flygplatser och på sikt kon-

kurrera ut dem. 

 

Beredande organs förslag 

Utredare Alexander Jonssons tjänsteutlåtande 2025-04-30.  

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att lämna yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet enligt 

upprättat förslag med följande tillägg:  

 

”Staten bör ta ett större ansvar och prioritera vilka regionala flyglinjer som  

faktiskt behövs. Där andra transportmedel finns såsom tåg eller där närheten  

till andra flygplatser finns, bör staten ta ansvaret och peka på alternativen  

och på så vis stärka finansieringen för de flygplatser som faktiskt behövs.” 

----- 
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KSAU § 54  KS/2025:330 - 107 

 

Bolagsstämma med Inlandsbanan AB (IBAB) 2025 
 

Inlandsbanan AB håller ordinarie bolagsstämma den 23 maj 2025 i  

Östersund.  

 

Kommunfullmäktige har 2022-11-22 beslutat att kommunstyrelsen får i 

uppdrag att utse ombud vid varje enskilt tillfälle vid externa bolagsstäm-

mor, föreningsstämmor och årsmöten under innevarande mandatperiod. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att utse Ulf Vidman till kommunens ombud vid bolagsstämma med  

Inlandsbanan AB 2025.  

----- 
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KSAU § 55  KS/2025:305 - 106 

 

Årsmöte med Föreningen Blå vägen 2025 
 

Föreningen Blå Vägen kallar till årsmöte den 21 maj 2025. Årsmötet 

genomförs digitalt via Teams.  

 

Kommunfullmäktige har 2022-11-22 beslutat att kommunstyrelsen får i 

uppdrag att utse ombud vid varje enskilt tillfälle vid externa bolagsstäm-

mor, föreningsstämmor och årsmöten under innevarande mandatperiod. 

 

Arbetsutskottet beslutar 

 

att utse Ann-Christine Jonsson till ombud och Martin Bengtsson till ersät-

tare för ombudet vid årsmötet med Föreningen Blå Vägen 2025.  

----- 

 

 


